

MIB bentuk kemajuan negara



SUASANA Sesi Kuliah Khas Melayu Islam Beraja (MIB) dengan membawa tajuk 'Sejarah Kesultanan Melayu di Brunei' anjuran Pusat Penataran Ilmu dan Bahasa, UNISSA.

Siaran Akhbar dan Foto : Universiti Islam Sultan Sharif Ali

BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 29 Mac. - Pusat Penataran Ilmu dan Bahasa, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) meneruskan Sesi Kuliah Khas Melayu Islam Beraja (MIB) dengan membawa tajuk

'Sejarah Kesultanan Melayu di Brunei'. Kuliah disampaikan oleh Pegawai Tugas-Tugas Khas Kanan, Pejabat Sekretariat Majlis Tertinggi Melayu Islam Beraja, Dr. Haji Muhammad

"PENDIDIKAN agama itu tidak boleh dipinggirkan kerana ia sama pentingnya dengan pendidikan yang lain bagi melahirkan 'insan Brunei' yang mempunyai kriteria yang diperlukan berasaskan kepada nilai-nilai taat beragama, beraja dan semangat jati diri yang kukuh berbudaya Melayu untuk mencapai matlamat yang terkandung dalam Wawasan Negara 2035."

Hadi bin Muhammad Melayong yang memfokuskan tentang sejarah kewujudan Kesultanan Melayu Brunei yang telah wujud secara rasminya setelah pengislaman Awang Alak Betatar yang menganuti agama Islam pada tahun 1368 dan menjadi pengasas serta sultan yang pertama di Negara Brunei Darussalam.

Sebagaimana titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam bahawa konsep MIB ini sebenarnya bukan konsep baharu, tetapi sudah lahir semenjak beberapa abad lagi. Ia tidak lebih daripada menunjukkan bentuk dan corak sesebuah kerajaan Brunei Darussalam yang tulen yang masih mengamalkan Adat Istiadat Melayu yang berketuakan raja dan berpegang

kepada tali Allah Subhanahu Wata'ala, iaitu agama Islam.

Catatan awal mengenai Kerajaan Brunei Tua adalah dalam Abad Ke-10 ketika diperintah oleh Maharaja Hiang-ta. Ini dapat dibuktikan berdasarkan laporan China bahawa pada tahun 977 Masihi, Maharaja China telah menerima perutusan dari Puni yang diketuai oleh Pu Ya-li (Abu Ali) bersama Khadi Kasim, Shih Nu (Sheikh Noh), dan seorang saudagar China, Pu Lu-hsieh. Perutusan yang beragama Islam ini membuktikan bahawa agama Islam telah datang di Brunei walau rajanya masih beragama Hindu - Buddha.

Sultan Haji Omar 'Ali Saifuddin menandatangani Perjanjian Perlembagaan 1959 bagi mengembalikan kedaulatan Brunei sebagai sebuah negara Kesultanan Melayu Islam yang mana dideklarasikan pada tahun 1984 sebagai sebuah negara MIB.

"Pendidikan agama itu tidak boleh dipinggirkan kerana ia sama pentingnya dengan pendidikan yang lain bagi melahirkan 'insan Brunei' yang mempunyai kriteria yang diperlukan berasaskan kepada nilai-nilai taat beragama, beraja dan semangat jati diri yang kukuh berbudaya Melayu untuk



PEGAWAI Tugas-Tugas Khas Kanan, Pejabat Sekretariat Majlis Tertinggi Melayu Islam Beraja, Dr. Haji Muhammad Hadi bin Muhammad Melayong semasa menyampaikan Kuliah Khas MIB.

mencapai matlamat yang terkandung dalam Wawasan Negara 2035," ujarnya.

Turut hadir mendengar kuliah tersebut ialah Pengarah Pusat Penataran Ilmu dan Bahasa, UNISSA Dayang Hajah Masuriyati binti Haji Yahya; pegawai-pegawai, kakitangan dan mahasiswa-mahasiswi, UNISSA.

Penjelasan Garis Pandu FinTech Regulatory Sandbox

Siaran Akhbar :
Autoriti Monetari Brunei Darussalam

BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 29 Mac.- Autoriti Monetari Brunei Darussalam (AMBD) telah mendapati bahawa ada beberapa individu yang menyalahgunakan Siaran Akhbar AMBD mengenai Garis Pandu FinTech Regulatory Sandbox sebagai satu cara untuk mensahkan skim yang tidak berlesen.

AMBD ingin menjelaskan bahawa Garis Pandu FinTech Regulatory Sandbox adalah untuk syarikat-syarikat yang berdaftar di bawah Akta Syarikat (Bab 39), atau perniagaan yang didaftarkan di bawah Akta Nama-Nama Perniagaan (Bab 92), yang ingin menguji produk atau perkhidmatan inovatif yang mungkin akan dikawal selia oleh AMBD Fasa ujian ini dijalankan dengan *regulatory support* AMBD.

Setelah permohonan untuk ikut serta dalam FinTech Regulatory Sandbox diluluskan, syarikat dibolehkan untuk menguji produk atau perkhidmatan mereka dengan peraturan-peraturan dan had-had yang telah dipersetujui antara AMBD dan syarikat tersebut, dengan tujuan untuk membendung risiko yang berkaitan dengan kegagalan syarikat atau ujian yang terlibat.

Pada akhir tempoh ujian, syarikat tersebut akan dikehendaki mematuhi peraturan-peraturan (termasuk permohonan lesen produk dan / atau perkhidmatan) yang berkaitan untuk meneruskan operasinya.

AMBD ingin memaklumkan bahawa pada masa ini, tidak ada

syarikat-syarikat yang diberikan kebenaran untuk beroperasi dengan FinTech Regulatory Sandbox. AMBD akan terus mengemaskinikan maklumat mengenai FinTech Regulatory Sandbox, termasuk syarikat-syarikat yang diberikan kebenaran untuk beroperasi di bawahnya di laman sesawang AMBD dari semasa ke semasa.

AMBD juga ingin memaklumkan orang ramai bahawa AMBD telah menerbitkan Alert List di dalam laman sesawang AMBD yang mengandungi senarai syarikat-syarikat dan laman sesawang yang tidak mempunyai kebenaran untuk menawarkan perkhidmatan kewangan di bawah undang-undang dan peraturan-peraturan dalam kawalan AMBD atau menjalankan mana-mana aktiviti yang menimbulkan kecurigaan sama ada ianya menyalahi undang-undang.

Senarai ini adalah tanpa prejudis kepada sebarang penilaian lanjut oleh AMBD mengenai aktiviti-aktiviti syarikat berkenaan.

Bagi senarai nama individu-individu dan institusi-institusi yang dilesenkan oleh AMBD, orang ramai boleh mendapatkannya dari AMBD App, yang boleh dimuat turun melalui 'App Store' dan 'Google Playstore'; atau dengan melayari laman sesawang AMBD di <http://www.ambd.gov.bn>.

Orang ramai juga boleh mengikutinya AMBD di Instagram melalui @autoriti_monetari.

Operasi Rombak buat pemeriksaan kegiatan freelance

Siaran Akhbar dan Foto : Jabatan Buruh



OPERASI Rombak 26 / 2017 di kawasan Kampung Sungai Hanching dari Bahagian Penguatkuasaan Undang-Undang, Jabatan Buruh mendapati kegiatan freelance yang dijalankan oleh pekerja asing.

BANDAR SERI BEGAWAN, Rabu, 29 Mac. - Bahagian Penguatkuasaan Undang-Undang, Jabatan Buruh mengadakan Operasi Rombak 26/2017 pada 26 Mac lalu pada jam 2.00 petang di kawasan Kampung Sungai Hanching, di sini.

Operasi dijalankan oleh empat pegawai dari Bahagian Penguatkuasaan Undang-Undang jabatan berkenaan dengan membuat pemeriksaan ke atas kegiatan

freelance yang dijalankan oleh pekerja asing.

Menurut Siaran Akhbar Jabatan Buruh, hasil dari pemeriksaan tersebut telah mendapati dua pekerja asing warga Bangladesh melakukan kesalahan.

Antara kesalahan yang didapati adalah jawatan dan penempatan yang tidak selaras dengan Lesen Pekerja Asing (LPA), iaitu melibatkan pekerja asing berjawatan Buruh Binaan

melakukan pekerjaan sebagai pemotong pokok dan rumput dari rumah ke rumah.

Bagi kesalahan penempatan dan penyalahgunaan lesen jawatan pekerja asing berkenaan akan diambil tindakan pembatalan / pengurangan kuota oleh Jabatan Buruh ke atas Kebenaran LPA majikan dan pekerja asing berkenaan akan dibatalkan sokongan pas kerja juga dipulangkan ke negara asal.

Sehubungan itu, Jabatan Buruh memberikan peringatan kepada orang ramai dan majikan supaya tidak menyalahgunakan LPA yang diberikan, yang mana kesalahan mengambil dan menggaji pekerja asing tanpa kebenaran Pesuruhjaya Buruh, boleh diambil tindakan di bawah Bab 112 (1) Perintah Pekerjaan, 2009, jika sabit kesalahan boleh diambil tindakan Undang-Undang kesalahan di bawah Bab 112 (3) Perintah yang sama, iaitu didenda tidak kurang BND6,000.00 dan tidak lebih BND10,000.00 atau penjara tidak kurang dari 6 bulan dan tidak lebih dari tiga tahun atau kedua-duanya sekali.

Orang ramai boleh menghubungi Bahagian Penguatkuasaan Undang-Undang, Jabatan Buruh melalui talian +673 2381848 atau e-melkan ke led@buruh.gov.bn jika mempunyai sebarang maklumat mengenai penyalahgunaan Lesen Mengambil dan Menggaji Pekerja Asing ataupun sebarang kesalahan perburuhan.